
Öregember gyümölcsfát ültetett  

 

Gyermekeim arra kértek, hogy tervezzem meg a hétvégi telken a gyümölcsfaültetést. Örömmel 

vállaltam, mert a családomban lévő sikerélmények boldogítanak. Kimentem, felmértem a 

területet egy lapra írtam, hogy melyik fa, hova kerüljön. Megvásároltam a gyümölcsfákat és 

elkezdtem az ültetést. Odaköszönt egy ismerős: 

- Jó napot Feri bátyám! Mit csinálsz? 

- Gyümölcsfát ültetek, most, ősszel van az ideje. 

- Ide ültetsz gyümölcsfát, a kerítés mellé? Nem félsz attól, hogy ellopják?  

- Ha így gondolkodnánk, akkor soha senki nem telepítene gyümölcsöst. Bízni kell az 

ismeretlen emberekben is, mert így ők is bízni fognak bennünk. 

Jött a szomszéd: 

- Jó napot! Mit csinálsz, bátyám? 

- Egy pár gyümölcsfát ültetek. 

- Minden talajvizsgálat nélkül? Mi a szakmád?  

- Közgazdász a végzettségem. 

- És miért nem bízod a faültetést szakemberekre? 

- Tudom a módját, gyerekkoromban segítettem a nagyapámnak. Először ások egy 60x60-

as gödröt, a gödör alját megtrágyázom, beiszapolom és a felszínen lévő termőföldet 

rakom a gyökér mellé. 

- Majd meglátod, hogy felesleges munkát végzel. 

Ültettem tovább. Egy házaspár megállt. A férfi köszönés nélkül: 

- Hé, papa! Kinek ültetsz gyümölcsfát? 

- Az unokámnak – válaszoltam. 

- Ültessen mindenki magának! 

A feleség megrántotta a férfi karját. 

- Gyere, ne kötekedj! Szereti a családját, a bácsinak igaza van. 

Kisunokám, Petrácska hordta a vizet és azt mondta: 

- Nagyapám! Milyenek az emberek! Jól válaszoltál mindenkinek. 

- Kisunokám! Az Isten is csak azoknak segít, akik bíznak a segítségében és vetnek, 

ültetnek és gyönyörködnek az elért eredményben. Azok az emberek, akik nem bíznak a 

munkájuk eredményességében, ne várják Isten segítségét és nem is lesz örömük. A 

természeten keresztül kapjuk a segítséget. Igaz a közmondás, aki nem vet, nem is arat. 

A gyümölcsfán nagyon sok termés lett, a felesleget az embereknek ajándékoztuk. Nagy László 

költő azt írta a versében, hogy „nekem a kérés nagy szégyen, adjon úgyis, ha nem kérem.” Így 

mindenkinek terem a gyönyörű gyümölcsfánkon, a madaraknak is jut a termésből. Aki fát ültet 

az szereti az embereket és a madarakat. 
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